
LOKALRÅD ØSTERBYEN 

MØDE D. 24. JUNI 2024 KL. 18.00 

ØSTERBYCENTRET 

  

Fremmødte: Anders (gæst), Åge, Kenneth, Christina, Helle, Birthe, Merete, Thyge 

  

DAGSORDEN 

  

1. Godkendelse af referat fra sidst 

      Godkendt 

2. Valg af referent og dirigent 

Thyge 

3. Nyt medlem. Præsentation af lokalrådet. 

Iflg. vedtægterne kan Anders Toft ikke indgå som medlem af lokalrådet, når han ikke er valgt på årsmødet. 

Anders deltager fremover som gæst uden stemmeret. 

Anders er pædagogisk leder på Præstegårdsskolen, og henledte opmærksomheden på at f.eks. tilknytning 

af ”Medvind” kunne være interessant for Lokalrådet. 

De øvrige medlemmer af Lokalrådet præsenterede sig derefter. 

4. Fonde og ansøgninger ved Annemarie. Vi regner med mere hjælp til at søge. 

Efter ønske fra Lokalrådet deltog på Annemarie Slaikjær (AMS) i dette punkt. Årsagen var et ønske om mere 

støtte til fondsansøgninger. 

AMS (der deltog via computerskærm) oplyste, at hun ikke lavede/udfyldte fondsansøgninger. Det skulle vi 

selv gøre, men hun gav hjælp og vejledning, bl.a. ved tilsending af skemaer til brug. 

Var også behjælpelig med budget efter projektet var udvalgt efter f.eks. en brainstorm i Lokalrådet, med 

efterfølgende prioritering af ønsket projekt. 

Vi kunne også trække på forvaltninger og grene hos Esbjerg Kommune. 

AMS oplyste, at vi har/bør have, CVR-nummer, og at vi står registreret som forening. Det gælder også 

MitID. 

Anbefalede møde og samarbejde med Esbjerg Kommune om udarbejdelse af opdaterede vedtægter. 

Desuden drøftelse af Lokalrådets geografi/grænser. AMS ringer til Kenneth ang. klarhed om CVR. 

5. Fond på 15.000 kr. v/ Kenneth  



Modtaget 15.000 kr. fra ”Andelskassen” efter ansøgning udarbejdet af Kenneth. Pengene bruges på 

profilering/hjemmeside. 

6. Det blomstrer i Østerbyen. Brev til Vej & Park. v/Thyge 

Thyge orienterede. Brev til Vej & Park ses nederst efter referatet. 

7. Helle og Christina fortæller om møde med Christina Korsbæk 

Christina Korsbæk, arkitekt ved Esbjerg Kommune blev orienteret om vores ide til ny indgangsportal ved 

indkørslen i Storegade. 

Hun var positiv, og nævnte andre forskønnende tiltag, f.eks. blomsterkummer, på at trække ”byen” mod 

øst. 

8. Det internationale kvarter. Nyt? v/Christina 

Afventer  

9. Økonomi 

Ingen bemærkninger. Oplysning: den aflyste Østerbydag opstår næppe igen. Mangler tilskud og midler. 

10. Nyt vedr. happening med uddeling af frøposer til fremme af biodiversitet i haver i 

Østerbyen.?  Christina køber frøposer (2-5 kr. pr. stk.) 

Blev droppet p.g.a. den aflyste Østerbydag. 

11. Næste møde 

26. august 2024 på Præstegårdsskolen. 

12. Evt.  

      Christina hjembragte inspiration fra Folkemødet på Bornholm: 

1. Muligheden for, via fondsmidler, at arbejde for indkøb af skulptur af Jens Galschiøt 

2. Oprettelse af repair cafe, for at mindske unødigt spild 

  

Referent 

Thyge Kristensen (25. juni 2024) 

 


